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§1 

Sammanträdets öppnande 

Ordförande Sievert Balkeståhl hälsade alla välkomna till sam-

manträdet. 

 

§2  

Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkändes och lades till handlingarna. 

 

§3 

Fastställande av dagordning. 

Dagordningen godkändes. 

 

§4 

Val av justerare och dag för justering. 

Till justering av dagens protokoll utsågs Sievert Balkeståhl och 

Mats Hellberg. Protokollet justeras elektroniskt och undertecknas 

vid nästa sammanträde den 16/8 2017. 

 

§ 5 

Besök av Marianne Ankersjö, MAR i västerort 

Marianne är MAR vilket betyder att hon är medicinskt ansvarig 

för rehabiliteringsfrågor på särskilda boenden i kommunens regi. 

Hon är organisatoriskt placerad i Rinkeby-Kista men ansvarar för 

hela Västerort. Hennes arbete omfattar förskrivning och kontroll 

av tekniska hjälpmedel, upprättande av rutiner samt kontroller 

och uppföljningar av att de efterlevs. Just nu pågår ett arbete med 

att bygga upp en teamsamverkan på boendena. Teamen består av 

olika professioner som sjuksköterska, undersköterska, arbetstera-

peut m.m. Syftet är att belysa alla aspekter angående enskilda 

brukare för en så individanpassad omvårdnad som möjligt. 

Vid inflyttning på äldreboenden görs riskbedömning för den en-

skilde, det handlar om fallrisk, undernäring, munhälsa, mediciner 

m.m. Riskbedömningen följs sedan upp en gång per år eller of-

tare. Huvudsyftet är att förebygga att de risker som finns inte in-

träffar s.k. ”prehab”. 

För personer bosatta i ordinärt boende ansvarar primärvårds re-

hab i landstingets regi. Vid utskrivning från sjukhus kan hem re-

hab kopplas in som då tittar över hur hemmet ser ut och de risk-

faktorer som kan finnas i den miljön. 

Undernäring och nedsatt matlust är en riskfaktor. Dietist finns att 

tillgå på de särskilda boendena i kommunens regi. Dietister finns 

även hos primärvården.  
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§6 

Rapporter 

a. Rapporter från förvaltningen 

Aila Laukkonen tf. verksamhetsområdeschef från 9/6 gör en kort 

presentation av sig själv. Aila har arbetat i förvaltningen i 40 år 

och har under många år varit beställarchef. I och med att stads-

delsdirektör Patrik Derk slutade sin anställning 1/6 och Gunilla 

Davidsson blev tillförordnad stadsdelsdirektör fick Aila frågan 

om hon kunde vikariera för Gunilla under rekryteringen av ny 

stadsdelsdirektör. 

 

b. Statistikuppgifter beslut och domar 

 Statistikuppgifter har lämnats ut till rådet före sammanträdet. 

I sammanhanget tar Mats upp att det vore önskvärt att få förtydli-

gande till motiven för avslag till vård- och omsorgsboende. Aila 

informerar om att varje ansökan utreds individuellt och vid av-

slag är behovet av omvårdnad inte så omfattande att vård- och 

omsorgsboende kan beviljas. Aila nämner också att stadsdelen 

har relativt få avslag på ansökan om vård- och omsorgsboende. 

Det är också relativt vanligt att bedömningen är att den enskilde 

skulle behöva bo på ett vård- och omsorgsboende men personen 

själv eller anhöriga vill inte.  

 

§7 

Ärenden till nästa nämndsammanträde samt inkomna remis-

ser och motioner 

Sievert gick igenom några av de ärenden som tas upp på nästa 

nämndsammanträde. 

Rådet hade inga synpunkter på ärendena. 

 

Rådet har för synpunkter tagit del av remissen ”slutrapport från 

utredning om servicehus” och ställer sig positiva till förslaget. 

Mats tycker att den kursiverade texten ska infogas.: Vid ansökan 

om servicehus från personer med demenssjukdom och somatisk 

sjukdom med stora omvårdnadsbehov bör det övervägas om vård 

och omsorgsboende är lämpligare. Han undrar också om det är 

realistiskt med den föreslagna service som kiosk, lunchservering, 

vaktmästare m.m. som servicehus ska innehålla om lägenheterna 

begränsas till max 100. 

 Det är positivt att målgruppen preciseras och att oro, otrygghet 

och ensamhet ska utgöra ett kriterium. 

 

§8 

Lokalfrågor för öppna mötesplatser 

Kerstin Illervik tog åter upp problemet med att PRO Kista inte 

har någon egentlig lokal för möten och aktiviteter. Blåklockan på 

Kista servicehus som kan bokas in är ofta redan uppbokad av per-

sonalmöten och utbildningar. Önskemålet är att få tillgång till en 

ledig lägenhet. 
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Inget speciellt att rapportera från Rinkeby. 

I Akalla är verksamheten i full gång. Sievert har blivit intervjuad 

av PRO:s tidning om pensionärsverksamheten i området. 

Föreningarna har meddelat förvaltningen om vilka aktiviteter 

som har bedrivits och planeras under året samt skickat in kopior 

på kvitton och redovisningar över utgifter. 

 

§9 

Övriga frågor 

Sievert informerar kort om ett informationsmöte som polisen haft 

på servicehuset. Polisen berättade om sin förebyggande verksam-

het och delade ut broschyrer och annan information. Kameraö-

vervakningen vid Husby torg har medfört att de som inte vill bli 

fotade har flyttat på sig och dragit sig ner mot Akalla. Polisen 

uppmanar att man genast skriver ner iakttagelser man gjort vid 

någon brottsmisstänkt aktivitet som ett stöd till minnet.  

 

§10 

Fotografering.  

Rådets ledamöter blev fotograferade. Tanken med fotona är att de 

ska infogas i en folder som presenterar pensionärsrådets ledamö-

ter och deras uppdrag. 

 

§11 

Nästa sammanträde  

Nästa sammanträde äger rum onsdagen den 16 augusti kl. 10:00 i 

förvaltningshuset. 

 

§12 

Avslutning 

Ordförande Sievert Balkeståhl tackade och önskade  alla en trev-

lig sommar och avslutade mötet. 


